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Dotazy ze semináře pro žadatele 

v rámci Výzvy 3.3, PO 3, OP VaVpI 

 

Způsob prokazování bodu B v kapitole 5.1 Výzvy – kdy bude aktualizovaná příloha, která toto prokazuje? Jaká je 

představa o plánované příloze? Jakou formou se bude přijatelnost prokazovat? 

Příloha bude zveřejněna koncem srpna. Přijatelnost příjemce se bude prokazovat např. organizačním řádem či 

stanovami. Podmínky budou obdobné jako v prioritních osách 1 a 2. 

 

Podmínka 9000 bodů v RIVu je příliš přísná. Je to velké číslo. Bude nutné zapojit do projektu i partnera a to 

bude hodně komplikované. A výsledky v RIVu nesouvisí až tolik s kvalitou organizace. 

Jak vykázat počet bodů v RIVu za rok 2009, když body v RIVu se vydávají se zhruba ročním zpožděním? Jaké 

číslo se pak uvede? 

Jedním z vylučovacích kritérií přijatelnosti projektů výzvy 3.3  (viz příloha A textu výzvy) je: „Žadatel je (společně 

s partnery projektu) schopen doložit minimálně 9 000 bodů dle metodiky Rejstříku informací o výsledcích (RIV) za 

výsledky dosažené v roce 2009.“ V souladu se schválenou Metodikou hodnocení výsledků výzkumu a vývoje v roce 

2009 se za směrodatné výsledky výzkumných organizací v roce 2009 považují ty, jež byly schválené Radou pro 

výzkum, vývoj a inovace na jejím 249. zasedání dne 15. 1. 2010 a jsou zveřejněné na http://www.vyzkum.cz, 

konkrétně na:  http://www.vyzkum.cz/storage/att/063C528749DC762EEDDF232499435554/Tabulka%204.pdf. 

Hranice je nastavena poměrně vysoko proto, aby při vzniku CTT byl brán ohled na dosažení kritické velikosti. Není 

účelem budovat CTT v každé malé výzkumné organizaci, která vyprodukuje 1 komerčně zajímavý výsledek za 2 

roky. Žádoucí je proto spojování subjektů do jednoho projektu (regionálně, nebo oborově). 

 

Dotazy k hodnocení: 

Je nutná stavební část? 

Není, body projekt dostane, i když se v rámci něj nebude stavět. 

 

Bude nutné doložit pravomocné stavební povolení? 

Ano, mělo by být doložené kvůli rychlosti čerpání. Podpora není určena k výstavbě nových prostor, způsobilé jsou 

pouze výdaje na rekonstrukce a modernizace v rozsahu nezbytně nutném pro realizaci projektu.   

 

Jak se bude hodnotit věrohodnost týmu? Na začátku žádné týmy nebudou. 

Počítá se s tím, že žadatel má rozmyšlené, kdo bude na projektu pracovat, když má v plánu založit CTT. Ideálně by 

měla být známa konkrétní jména. Pracovníci nemusejí být v okamžik podání žádosti zaměstnáni žadatelem, ale 
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musí doložit svou připravenost nastoupit (např. coby externí pracovníci). Je zřejmé, že bez kvalitních odborníků 

existuje vysoké riziko, že projekty nebudou úspěšné. 

 

Finanční záležitosti/způsobilé výdaje 

Je určeno procento, které je možné utratit za služby? 

Není, je ale potřeba pamatovat na udržitelnost projektu. Mají se vytvořit vnitřní kapacity, které v centru budou 

pracovat dlouhodobě. Pokud bude celý projekt postaven na nákupu externích služeb, patrně nedopadne příliš 

dobře v hodnocení, jelikož jeho udržitelnost bude problematická. (S výjimkou situace, kdy bude činnost 

realizována za tím účelem zřízeným subjektem.)  

 

Máme v plánu založit dceřinou společnost: hodně toho ale zůstane na univerzitě – může být dodavatelem nebo 

partnerem? 

V tomto případě by to měl být dodavatel služeb – je třeba zvážit aplikaci výjimky ze zákona dle §18 odst. 1 písm. j) 

ZVZ.  

 

Personální zajištění: jakým způsobem řešit přelévání zaměstnanců mezi rektorátem a dceřinou společností, 

která bude sloužit jako CTT? 

 Účetně (a tím v rozpočtu projektu) se jedná o rozdíl mezi příspěvkem na mzdy a nákupem služby. Z hlediska 

monitorovacích indikátorů lze tyto zaměstnance započítat stejně, jako kdyby byli přijati noví zaměstnanci. 

 

Otázka dodávek x subdodávek – jakým způsobem lze řešit přesun financí z univerzity na dceřinou společnost? 

Dceřiná společnost výzkumné organizace bude jistě veřejným zadavatelem dle odst. 2 písm. d.) proto musí i tato 

dcera při pořízení příslušného plnění postupovat dle ZVZ. 

 

Co se rozumí pod aktivitou uvedenou pod písmenem o) ve výzvě: vytváření kontaktů / sociálních sítí uvnitř i 

vně výzkumné organizace? 

Text výzvy byl veden snahou poskytnout i jakýsi neformální návod k tomu, jak by měly být projekty koncipovány. 

Proto jsou vyjmenovány různé konkrétní typy činností, které by CTT měly realizovat. Ne každý žadatel musí nutně 

chtít realizovat všechny aktivity, nicméně výčet tuto možnost otvírá. Aby byly výsledky VaV komercionalizovány, 

nestačí mít vhodně nastavené vnitřní směrnice, ale je nutný aktivní kontakt s potenciálními uživateli výsledků. Je 

nutné cestovat, navazovat kontakty. Proto jsou tyto aktivity specificky uvedeny ve výčtu. Jsou sem zahrnuty i 

různé networkingové aktivity, networkingové večery, atd. Obecně se však vždy musí jednat o náklady skutečně 
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vzniklé, hospodárné a nezbytné pro realizaci projektu, tedy v žádném případě samoúčelné společenské večery. 

 

Patří mezi způsobilé výdaje také zkušebna? Výsledky instituce musí být před komercializací otestovány, musí 

proběhnout kontrola kvality. 

Tyto výdaje v rámci výzvy nejsou způsobilé. V rámci projektů realizovaných v PO 1 a 2 vznikne velké množství 

center kvalitně vybavených infrastrukturou. Tato infrastruktura bude k dispozici také externím zájemcům a je 

možné ji na smluvním základě využívat. Proto není účelné budovat novou, dodatečnou výzkumnou infrastrukturu 

(např. laboratorní přístroje a zařízení). 

 

Dotazy k monitorovacím indikátorům: 

Bude ŘO OP VaVpI pořádat seminář k aplikaci Benefit7? 

Takový seminář ŘO OP VaVpI nepořádá. 

 

Jak bude probíhat monitoring nových pracovních míst, pokud například čtyři současné pracovníky převedu do 

nového projektu?  

Pokud jsou do projektu převedeni současní pracovníci, je vykazován vždy příslušný počet pracovních míst, 

respektive součet jejich pracovních úvazků (FTE), stejně jako kdyby nastoupili noví pracovníci. Nezáleží tedy, zda 

byli v dané organizaci zaměstnání již před zahájením projektu, ale zda jsou jejich mzdy hrazeny z OP VaVpI. 

Aktuální stav pracovních míst je pravidelně monitorován v tříměsíčních intervalech. 

 

Jde primárně o udržení nových pozic nebo naplnění FTE? 

Naplnění FTE. Po ukončení projektu budou dalších 5 let sledovány indikátory zaměstnanosti, aby došlo k naplnění 

udržitelnosti. Jedná se o hrubá pracovní místa, tedy místa nová čistá i „převedená“. 

 

Jak sledovat udržitelnost projektu? 

Vykazuje se pravidelně v Monitorovací zprávě o zajištění udržitelnosti 1x za 6 měsíců po ukončení realizace 

projektu. V monitorovací zprávě jsou popsány realizované aktivity za sledované období a dále aktuální hodnoty 

monitorovacích indikátorů.  

 

Jak se po skončení projektu vypořádat s pozicemi, jež po ukončení projektu nebudou již potřebné? 
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Počet pracovních míst v FTE by měl být udržen po dobu 5 let od ukončení projektu. Dále by měla být naplněna 

cílová hodnota k 31. 12. 2015, tj. ke konci OP VaVpI, kterou si žadatel zvolil. Výkyvy počtu pracovních pozic 

v průběhu realizace projektu je třeba vždy řádně zdůvodnit, přičemž musí být respektovány dvě výše uvedené 

podmínky. Je vhodné uvést podrobné komentáře k výkyvům počtu pracovních pozic ve studii proveditelnosti. Tyto 

případy by však měly být výjimečné – je možné, že některé pozice (např. právník apod.) bude třeba obsadit pouze 

na začátku projektu, nicméně výkyvy by se v žádném případě neměly týkat počtu osob zaměstnaných s cílem 

zajišťovat komercializaci. 

 

Která část dokumentace projektové žádosti se odevzdává také v anglickém jazyce? 

V angličtině je potřeba odevzdat veškerou část k odbornému popisu, životopisy, studii proveditelnosti a přílohy. 

Aplikace Benefit se vyplňuje pouze česky kromě rozpočtu, kde je popis položek uváděn dvojjazyčně. Podrobnosti a 

specifikace jednotlivých příloh budou uvedeny v Seznamu příloh projektové žádosti, který bude vydán na konci 

srpna. 

 

Subjekt s jedním IČO lze jako uživatele služby CTT pro jeden kalendářní rok vykázat pouze jednou? 

Ano. 

 

Jak nejlépe nastavit počet subjektů v projektu, pokud 5 let po ukončení realizace má mít projekt stejný počet 

subjektů?  

Cílovou hodnotu nastavuje žadatel dle expertního odhadu, předešlých zkušeností apod. 

 

Uvažuje se o zkrácení doby udržitelnosti? 

Ne. 

 

Je možné vyhlásit výběrové řízení ještě před vydáním Rozhodnutí? 

Ano je to možné, ale je třeba zohlednit, že nelze zrušit výběrové řízení nad 2 miliony korun bez udání důvodu. Je 

vhodné do smluvních podmínek zahrnout, že smlouva vstoupí v platnost s odkladem účinnosti do doby vydání 

Rozhodnutí. 

 


